
Motie behoud historische schoorsteen baksteenindustrie gemeente Zevenaar 
2023 
 
De gemeenteraad van Zevenaar, in vergadering bijeen op 1 februari 2023, 

Uitleg situatie

Het Gelders Eiland, voorheen de gemeente Rijnwaarden is altijd een  zeer 
belangrijke plaats geweest voor de baksteenindustrie. Vele jaren lang is er hier 
geproduceerd en was deze plek verantwoordelijk voor 1/3 van de Nederlandse 
productie. Momenteel is dit nog steeds zo, alleen worden deze stenen in 
moderne fabrieken geproduceerd. Er staan nu nog maar 2 gemetselde 
schoorstenen op de fabrieksterreinen waar de oude fabrieken stonden ( 
waarvan er inmiddels 1 in eigendom is van de gemeente). Ook de schoorsteen 
van steenfabriek Copera (Daams) is zeer de moeite waard om te bewaren als 
industrieel/ cultureel erfgoed.
 
Constaterende dat: 

1. Het onderhoud van deze schoorsteen op dit moment nodig is.
2. Er momenteel geen enkele bescherming is op deze schoorsteen en 

deze dus gesloopt zou kunnen worden.
 
Overwegende dat: 

1. De baksteenindustrie een van de belangrijkste werkgevers is geweest op 
het Gelders Eiland en verre omgeving.

2. De baksteenindustrie een grote invloed heeft gehad op deze omgeving, 
en deze heeft gevormd zoals hij nu is.

3. Het jammer zou zijn als deze schoorsteen voor het nageslacht gaat 
verdwijnen.

4. Er niet veel van dit soort unieke schoorstenen meer zijn.



Roept het college op:  

1. Te onderzoeken  of het mogelijk is deze schoorsteen te behouden voor 
het nageslacht, in samenspraak met o.a. huidige eigenaar

2. De nodige maatregelen te nemen ,gesteund door sponsoren, 
bedrijfsleven en/of  subsidies om er voor te zorgen dat deze schoorsteen 
het benodigde onderhoud krijgt als het onderzoek uitwijst dat er 
mogelijkheden zijn.

3. Te onderzoeken of overdracht van de schoorsteen naar de gemeente 
wenselijk cq. nodig is om het behoud te garanderen.  

en gaat over tot de orde van de dag.

Zevenaar, 1 februari 2023

Guido Ariessen, raadslid CDA Zevenaar.
Eric Vernes, fractievoorzitter Lijst 11

Deze motie is aangehouden in de vergadering van 1 februari 2023 .

Toezegging:
Toegezegd is dat het genoemde onderzoek onder punt 1 onder “roept het 
college op” uitgevoerd zal worden en dat de resultaten van het onderzoek eind 
Q2 naar de raad gaan


